
A Bányai János Műszaki Szakközépiskola CNC-gép-kezelési szakosztályának elindítása 

érdekében tett lépések 

 

2013. március 23.: Hargita Megye Tanácsa a megyében működő ipari létesítményekkel 

való aktív kommunikáció érdekében fontosnak tartotta, hogy időről időre személyesen 

is felvegye a kapcsolatot a cégvezetőkkel. Ennek szellemében 2013. március 22-én egy 

gyárlátogatásokat magában foglaló megbeszéléssorozatot szerveztek.  Borboly Csaba, 

Hargita Megye Tanácsának elnöke szerint a megye és az egész Székelyföld számára 

példaértékű lehet az, ahogyan Székelyudvarhelyen több ipari egység működik, továbbá 

fontos, hogy összehangolják a munkát. 

 

2016. február 26.: Tizennégy fémipari vállalkozóval találkozott Borboly Csaba, Hargita 

Megye Tanácsának elnöke, Görbe Péter főtanfelügyelő és Barabás Csaba, Hargita Megye 

Tanácsa beruházásvonzási irodájának vezetője Székelyudvarhelyen a Matplast 

székhelyén, az UKKSZ vezetőségének részvételével. A megbeszélés témája a vállalkozók 

által felvetett probléma volt, mely szerint nehezen találnak munkaerőt. Ezen probléma 

megoldására már tavaly az a javaslat született, hogy indítsanak CNC vezérlésű gép 

kezelésére képző osztályt a Bányai szakközépiskolában az ősztől. 

A szakosztály elindításához feltétel egy CNC vezérlésű gép megvásárlása, amely 

körülbelül tízezer euróba kerül. Borboly Csaba a települések hozzájárulását kérte, hogy 

mondjanak le a nekik szánt összegből Székelyudvarhely javára. A megbeszélés után 

Oroszhegy felajánlotta hozzájárulását, aminek köszönhetően elindulhat a CNC-kezelői 

szakosztály, amelynek az akkreditációjához szükséges a gyakorlógép. Borboly Csaba 

reményét fejezte ki, hogy a városvezetés is partnerként viszonyul az ügyhöz az összeg 

felhasználásánál. 

 

2016. február 29.: A székelyudvarhelyi Bányai József Szakközépiskolának, CNC-vezérlésű 

gép kezelésére alkalmas műhely kialakítására, Székelyudvarhely önkormányzatán 

keresztül, 44 ezer lejt utaltak ki Hargita Megye Tanácsa Székelyszentérzsebeten tartott 

ülésén. Minderre Oroszhegy község szolidaritásának köszönhetően kerülhetett sor, 

amely lemondott a leosztásból származó részéről az előbbi települések javára. Ennek 



következtében a megyei tanács közbenjárására a székelyudvarhelyi Bányai 

szakközépiskolában ősztől elindulhat a CNC-kezelői szakosztály.  

 

2016. március 31.: A munkahely létrehozása mellett fontos a jól fizető munkahelyek 

létrehozása, többek között ez irányban történt nemrégiben nagy előrelépés 

Székelyudvarhelyen, ahol CNC-gép kezelésére oktató szak indításával igyekeznek pótolni 

a térségben tapasztalható szakemberhiányt. 

 


